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PROTOKÓŁ nr LIV/23 

Sesji Rady Gminy Topólka 

z dnia 15 listopada 2023 r. 

 

 

Ad-1. O godzinie 1000  Przewodniczący Rady Gminy Topólka - Stanisław Borkowski, 

oświadczył, otwieram LIV, w VIII kadencji, Sesję Rady Gminy. Powitał przybyłych na Sesję: 

radnych, wójta gminy - Konrada Lewandowskiego, sekretarz gminy – Joannę Kosińską, 

skarbnik gminy – Katarzynę Modrzejewską, pracowników Urzędu Gminy Magdalenę 

Szcześniak p.o. Kierownika GOPS, Ewelinę Waszak i Wojciecha Wąsikowskiego oraz 

sołtysów i gości zaproszonych. 

Przewodniczący stwierdził, że jest wymagane quorum do podejmowania uchwał. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu, nieobecny radny Andrzej 

Dykon.  

Minutą ciszy został oddany szacunek zmarłemu radnemu Tadeuszowi Piekarskiemu.  

 Na protokolanta Sesji zaproponował Ewelinę Waszak, innych propozycji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że dzisiejszą Sesję protokołować będzie Ewelina Waszak. 

 

Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

Ad-1. Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że radni w materiałach na Sesję otrzymali 

proponowany porządek obrad.  

Wójt gminy zgłosił zmianę do porządku obrad. Prosił o poszerzenie porządku o projekt uchwały 

w sprawie ustalenia diet dla radnych Rady Gminy Topólka z uwagi na otrzymanie wyroku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy w sprawie stwierdzenia nieważności 

obecnie obowiązującej uchwały w sprawie diet dla radnych.   

Radni w głosowaniu zmianę do protokołu przyjęli. 

Porządek został przyjęty z uwzględnieniem zaproponowanej zmiany. 

       

Ad-2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  

Uwag nie zgłoszono. Protokół z LIII Sesji Rady Gminy Topólka został przyjęty. 

 

Ad-3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy oraz informacja 

o działalności w okresie między sesjami. 

Wójt przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informację 

z działalności w okresie między sesjami -  załącznik do niniejszego protokołu. 
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W dyskusji nad sprawozdaniem nikt nie zabrał głosu.   

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

1) zmieniającej uchwałę Nr XLVI/280/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Modrzejewska przedstawiła projekt uchwały.  

 

Pytanie zgłosił radny Piotr Kruszyna prosił wójta o wyjaśnienie jaka będzie długość 

budowanego chodnika, w jakiej miejscowości, w jakim terminie będzie wykonany oraz jaki 

będzie koszt. 

Wójt wskazał, że jest to inwestycja wielokrotnie wnioskowana ze strony mieszkańców 

Dębianek i okolicznych miejscowości. Będzie to chodnik stanowiący bezpośrednie dojście do 

stadionu prawą stroną od skrzyżowania w kierunku Kamieńca do bramy wejściowej na stadion. 

Budowa chodnika jest zasadna z uwagi na to, że przejście dla pieszych znajduje się przy 

skrzyżowaniu, wobec czego dojście jest możliwe tylko poboczem. Przy wejściu na stadion 

takiego przejścia nie ma wobec czego dojście lewą stroną gdzie chodnik się już znajduje jest 

niebezpieczne. W budżecie zaproponowano kwotę 80.000 zł jest to kwota niewystarczająca 

gdyż jest to długość 150 m. o szerokości 2 m. wobec czego całość inwestycji stanowi 300 m2, 

ale daje możliwość podjęcia rozmów ze Starostą Radziejowskim odnośnie dofinansowania.  

Jeśli Starostwo dofinansuje budowę chodnika w wysokości 50% jest możliwość wykonania tej 

inwestycji jeszcze w tym roku. Lokalizacja chodnika ma na celu poprawienie bezpieczeństwa 

mieszkańców. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 13 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

XLVI/280/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

na 2023 rok. 

 

Uchwała Nr LIV/321/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

2) zmieniająca uchwałę Nr XLVI/283/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Topólka na 

rok 2023. 

p.o. Kierownika GOPS – Magdalena Szcześniak przedstawiła projekt uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 13 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

XLVI/283/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego 
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Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Topólka na rok 2023. 

Uchwała Nr LIV/322/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

3) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów obliczania podatku rolnego na rok 2024 na 

obszarze Gminy Topólka. 

Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały.  

Głos zabrała radna Anna Migdalska wskazała, że przedstawiona wcześniejsza propozycja 

stawki 80,00 zł uzyskała negatywną opinię Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej, ponadto 

dodała, że proponowana obecnie kwota 74,00 zł jest zbyt wysoka przy obecnych warunkach 

panujących w rolnictwie. 

W odpowiedzi wójt wyjaśnił, że zdaje sobie sprawę, że proponowana stawka jest wysoka.  

Stawka ministerialna na ten rok jest krzywdząca, ponieważ została obliczona na podstawie 11 

kwartałów i nie odnosi się do obecnej sytuacji w rolnictwie. Proponowany wzrost stawki 

podatku to 20 zł rocznie z ha przeliczeniowego  i daje miesięcznie kwotę 1,60 zł. Ten rok jest 

trudnym rokiem w rolnictwie z uwagi na suszę. Stawka jest rozsądna i wyważona, a także 

realna, a podatek rolny jest podatkiem od całości prowadzonej działalności rolniczej. Wójt 

przypomniał, że w ubiegłym roku podatek rolny był obniżony z kwoty 74,00 zł do kwoty 66,00 

zł co dało obniżkę o 8,00 zł, w tym roku zaproponowana jest obniżka o 15,00 zł ze stawki blisko 

89,00 zł do kwoty 74,00 zł.  

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 11 radnych, 

„przeciw” – 1 radny, „wstrzymujących się” – 1 radny, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie obniżenia ceny skupu 

żyta dla celów obliczania podatku rolnego na rok 2024 na obszarze Gminy Topólka. 

 

  Uchwała Nr LIV/323/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

4) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024 i zwolnień 

w tym podatku. 

Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 13 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na rok 2024 i zwolnień w tym podatku. 

Uchwała Nr LIV/324/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 
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5) w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna dla celów obliczania 

podatku leśnego na rok 2024 na obszarze Gminy Topólka. 

Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 13 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie obniżenia kwoty 

stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna dla celów obliczania podatku leśnego na rok 

2024 na obszarze Gminy Topólka. 

Uchwała Nr LIV/325/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

6) w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów na rok 2024. 

Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 13 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty od 

posiadania psów na rok 2024. 

Uchwała Nr LIV/326/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Obrady opuścił radny Piotr Kruszyna.  

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

7) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2024. 

Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 12 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na rok 2024. 

Uchwała Nr LIV/327/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

8) w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Topólka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24  kwietnia  

2003 r. o  działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 r., 

Sekretarz Gminy – Joanna Kosińska przedstawiła projekt uchwały.  
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Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 12 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Rocznego 

Programu współpracy Gminy Topólka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24  kwietnia  2003 r. o  działalności  pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2024 r., 

Uchwała Nr LIV/328/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

9) zmieniająca uchwałę Rady Gminy Topólka z dnia 26 września 2023 r. w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Topólka. 

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Borkowski przedstawił projekt uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 12 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Rady Gminy 

Topólka z dnia 26 września 2023 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Topólka. 

Uchwała Nr LIV/329/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radny Marek Maciejewski opuścił obrady. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

10) w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych Rady Gminy Topólka. 

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Borkowski wskazał, że jest to projekt uchwały 

wprowadzony do porządku obrad na wniosek wójta gminy, następnie przedstawił projekt 

uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 11 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet 

dla radnych Rady Gminy Topólka. 

Uchwała Nr LIV/330/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-5. Informacja Wójta Gminy o realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 

Wójt poinformował, że na poprzedniej sesji nie złożono interpelacji, na pytania i wnioski 

udzielono odpowiedzi na bieżąco. 

 

Ad-6. Interpelacje radnych składanych na piśmie. 
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  Interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad-7. Wolne wnioski. 

Radny Marek Linert zwrócił się do wójta z pytaniem czy modernizacja hydroforni w Paniewie 

została zakończona oraz czy jest możliwość sprawdzenia jakości wody. Wójt w odpowiedzi 

wskazał, że nie była to modernizacja lecz przystosowanie jej do użytkowania, aby woda mogła 

spełniać odpowiednie parametry. Zostały wymienione złoża filtracyjne i obecnie odbywa się 

płukanie i dezynfekowanie tych złóż, po tym procesie woda będzie zbadana. Są również 

prowadzone rozmowy w sprawie zastosowania dodatkowych filtrów UV, gdyby wymiana 

filtrów, która została wykonana nie przyniosła zamierzonego efektu. Hydrofornia obecnie 

pracuje tylko na potrzeby oczyszczenia się z zanieczyszczeń po wykonaniu prac.  

Wójt zwrócił się z podziękowaniem do radnych za pracę między sesjami a także podjęte na 

sesji uchwały. Podziękował za dobrą współpracę i podkreślił, że mimo odmiennych zdań 

zawsze znajdzie się sposób aby dojść do porozumienia. Wójt podziękował za pracę również 

sołtysom, pracownikom Urzędu Gminy oraz organizacjom działającym na naszym terenie. 

Przewodniczący Rady Gminy również podziękował za podjęte uchwały.  

 

Ad-8. Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady oświadczył – zamykam       

LIV Sesję Rady Gminy – dziękuję państwu.  

Sesja zakończyła się o godzinie 1145. 

Zapis  Sesji  dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznych Gminy Topólka pod 

hasłem „Transmisje Sesji Rady”.   

Na tym protokół zakończono.  

Protokolant: Ewelina Waszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Topólka 

Stanisław Borkowski 

 


